
Slovenský jazyk 

15.03.2021-19.03.2021 

5.ročník 

PhDr. Jana Jančovičová 

 

1. Podstatné mená ženského rodu sa skloňujú podľa 4 vzorov: žena, ulica, dlaň, kosť 

Vyskloňuj si ich do zošita 

 

Jednotné číslo - žena Množné číslo - ženy 

N:  

G:  

D:  

A:  

L:  

I:  
 

 

 

Jednotné číslo - ulica Množné číslo - ulice 

N:  

G:  

D:  

A:  

L:  

I:   

 

Do zošita si zapíš: 

Vzor žena – podľa vzoru žena sa skloňujú podstatné mená ženského roku 

zakončené na –a, pred ktorým je tvrdá alebo obojaká spoluhláska 

Napr. chata, žaba, záhrada 

 

Vzor ulica - podľa vzoru ulica sa skloňujú podstatné mená ženského roku 

zakončené na  –a, pred ktorým je mäkká spoluhláska 

Napr. pivnica, mašľa, čerešňa 

 

Vypracuj si z učebnice cvičenia 61/5,6 písomne a 63/6 písomne 

 
2. OPAKOVANIE: Urči gramatické kategórie k podstatným menám: 

pivnica – 



pri fľaši – 

na višni- 

sukňa – 

           do skríň-- 

Dáša- 

na aukcii – 

okolo tabule - 

 

3. Richard dostal za úlohu vymyslieť krátky vtipný text, v ktorom má použiť 

slová: 

Papuča, spálňa, potvora, koža, cibuľa, matka, mašľa a krása. Pomôž mu ... 

 

 

4. Dnes si zahráme hru: meno, mesto, zviera, vec. Môžeš sa zahrať aj s rodičmi a 

súrodencami 

 

Vymysli meno, mesto, zviera a vec, ktoré začína na písmeno 

H 

CH 

K 

G 

D 

T 

N 

L 

 

Bolo to ťažké? Ako sa nazývajú tieto hlásky?  

Ktorý zo vzorov: žena, alebo ulica je vzor, podľa ktorého sa skloňujú podstatné 

mená ženského rodu zakončené na –a, pred ktorým je práve jedna z týchto hlások? 

 

 

5. Napíš podľa diktovania:    Kedysi dávno bývalo v Sebechleboch plno muzikantov. 

Z chlapov sa vyšvihol najmä Samko. 

Raz k nemu prišli zbojníci. Mal prísť aj 

so svojimi hudcami hrať do Sitna na 

svadbu. Zbojníci strojili čudnú 

svadbu. Neboli tam družbovia, 

kuchári, ani cukrári. Iba chlapi z hôr. 

Svadobčania bez hostí a bez nevesty. 

Zo zbojníkov sa vykľuli podvodníci. 

Muzikanti dostali miesto dukátov iba 

olovo a smeti.  

 

 


